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P r o t o k ó ł    Nr  XXXVII/2018 
 

z  Sesji Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim 
z dnia 19 kwietnia 2018 roku 

odbytej w salce radnego w Urzędzie Miejskim 
w  godzinach  od  1300  do  1345 

   
 

Sesja jest prawomocna do podejmowania uchwał, ponieważ na              

15 radnych 14 jest obecnych – zgodnie z załączoną listą obecności. 
 

Otwarcia dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej w Kamieniu 
Krajeńskim Kazimierz Warylak.  

 
Projekt porządku obrad: 

           1. Otwarcie sesji: 
    a/ stwierdzenie quorum 
    b/ przedstawienie porządku obrad 

 
2. Podjęcie uchwały w sprawie podziału gminy Kamień Krajeński na 
stałe obwody głosowania.   

     a/ wprowadzenie do tematu – Burmistrz 
                b/ dyskusja 

     c/ podjęcie uchwały Nr XXXVII/237/2018   
 
3. Zapytania i wolne wnioski.   

 
4. Zakończenie obrad.  

       

 Radni jednogłośnie 14 głosami za przedstawionym porządkiem obrad.  
 

Ad. 2. Wprowadzenia do tematu dokonała Sekretarz Miasta i Gminy 
Kamień Krajeński – Danuta Leboda.   
 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz Warylak 
przedstawił projekt uchwały. 

 
Uchwała Nr XXXVII/237/2018 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim z dnia         
19 kwietnia 2018 r. w sprawie podziału gminy Kamień Krajeński na stałe 
obwody głosowania podjęta została jednogłośnie 14 głosami za.  
 
Ad. 3. Zapytania i wolne wnioski.   

 
A. Atamański – chciałbym złożyć interpelację, o którą prosili mnie 

mieszkańcy Osiedla Szkolnego.  
 Pierwsza sprawa – usytuowane wzdłuż jezdni donice, które oddzielają 
pas ruchu drogowego od placu manewrowego. W tej chwili donice nie 

spełniają żadnych warunków użytkowych. Nie ma tam żadnych kwiatków,             
a jedna donica pękła. Jest to też zagrożenie dla poruszających się drogą 
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samochodów. Jest tam ograniczenie prędkości, ale samochody też cofają                

i jest to niebezpieczne.  
 Druga sprawa dotyczy zgromadzonego przy końcu tego placu 

manewrowego materiału, który prawdopodobnie jest materiałem po budowie 
drogi na ul. Wojska Polskiego. Mam prośbę, aby odgrodzić to w jakiś sposób. 
W tej chwili zrobiło się cieplej. Młodzież zaczęła jeździć rowerami i tam 

właśnie sobie jeżdżą. Są tam jednak resztki betonu, asfaltu. Lepiej, żeby to 
nie stwarzało jakiegoś zagrożenia.  
 

W. Głomski – czyli te donice mamy zabrać? 
 

A. Atamański – jeśli można. Taka jest prośba mieszkańców. Nie ma tam 
żadnych kwiatków, ani nikt o to nie dba.          
 

W. Głomski – jeżeli chodzi o ten zgromadzony materiał to będzie on 
wykorzystany na drogi. Jeżeli tylko będzie taka możliwość to zostanie to 

zabrane.  
 
A. Atamański – można to odgrodzić taśmą. 

 
W. Głomski – dobrze. Znając jednak życie to będzie to na jeden dzień, ale 
odgrodzimy to.  

 
J. Steinborn – Panie Burmistrzu, chciałabym zapytać bo zamknięta jest 

świetlica w Orzełku. Czy coś myśli się na ten temat? Pani ze świetlicy jest 
teraz w Urzędzie. Czy coś myśli się w tej sprawie?  
 Druga sprawa – kiedy będą uzupełniane urządzenia na placu zabaw             

i co z nawierzchnią? Czy ta nawierzchnia będzie zmieniana? Musiałoby być 
to wyrównane. Wcześniej była mowa o tym, że na placach zabaw ma być 

żwir.  
 
W. Głomski – dokładnie nie pamiętam. Miało być już wszystko rozstrzygnięte 

i byłby już montaż wszystkich urządzeń.  
 Co do pracownika świetlicy nie odpowiem dzisiaj. Postaram się to 
zrobić przy następnym spotkaniu.  

 
Następnie głos w sprawie przetargu na place zabaw zajęła poproszona na 

sesję Inspektor Natalia Szczepańska. 
 
N. Szczepańska – jeżeli chodzi o postępowanie przetargowe do 6 kwietnia 

przyjmowaliśmy oferty. Wpłynęły 2 oferty. Niestety do obu musieliśmy zadać 
pytanie, ponieważ były różnice w cenach między tymi ofertami z prośbą           
o wyjaśnienie skąd takie różnice. Do jutra czekamy za wyjaśnieniami. Na 

każdym z placów, które objęte są projektami cała nawierzchnia będzie                 
z piasku. Termin realizacji jest do 8 czerwca czyli 6 tygodni.  

 
J. Steinborn – może z tym demontażem trzeba było poczekać z miesiąc.        
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W. Głomski – ale elementy stanowiły już zagrożenie.  

 
J. Wróblewski – co ze świetlicą w Zamartem? Czy coś się zmieniło? 

 
N. Szczepańska – wniosek jest złożony. Dnia 26 marca wpłynął do Urzędu 
Marszałkowskiego. Do 31 marca był nabór.  

 
J. Wróblewski – i nic nie wiadomo? 
 

N. Szczepańska – nic nie wiadomo. Codziennie sprawdzam czy są już listy na 
stronie internetowej. Myślę, że już niedługo powinny się jakieś pierwsze listy 

pokazać. Teoretycznie raz w tygodniu zbiera się Zarząd Województwa. Na 
poprzednim posiedzeniu zarządu nie było tego tematu, więc może w tym 
tygodniu się coś wyjaśni.    

 
J. Wróblewski – nie mam za dużych nadziei.  

 
K. Warylak – na konwencie był poseł i czy coś mówiło się o drogach? Mówiło 
się, że gminy dostaną duże środki na drogi, a jak to faktycznie wygląda?              

W telewizji mówią, że jeżeli gmina wyłożyła w tym roku środki na drogi to 
może otrzymać zwrot. Tak mówią.  
 

W. Głomski – odnośnie tej kwoty, którą otrzymał Wojewoda odbyło się 
spotkanie w Tucholi. Powiedziano nam właściwie, że te pieniądze nie są dla 

nas. Te pieniądze są dla dużych miast gdzie są ronda, barierki, światła. Na 
drogi gminne środki mają przyjść od następnego roku.  
 

J. Kucharski – Premier Morawiecki mówił, że w tym roku na być 5 mld. zł.  
 

J. Steinborn – ja bym nie wierzyła.  
 
W. Głomski – trzymamy rękę na pulsie. Złożyliśmy wniosek o środki, które są 

przeznaczone na drogi w budżecie Województwa Kujawsko – Pomorskiego.           
Z tego spotkania w Tucholi wywnioskowałem, że praktycznie jesteśmy poza 
zasięgiem. Będzie 30 wniosków pozytywnie rozpatrzonych, a wpłynęło około 

100. Tutaj uprzywilejowane są duże miasta. Rozmawialiśmy o naszych 
drogach lokalnych, żeby ustabilizować ich stan. Drogi są dodatkowo 

zniszczone przez samochody wywożące drewno z lasów. Dzwoniłem w tej 
sprawie do Nadleśniczego. Popadało, a oni wjechali ciężkim sprzętem na 
drogę, którą mieliśmy wyrównaną.   

 
B. Januszewski – teraz jak jest sucho to nie wywożą. Trzeba zaprosić na 
sesję np. posła Szrajbera czy kogoś innego. Niech to wyjaśni. Niech 

przyjedzie na sesję i oficjalnie powie, że to nie są te pieniądze.    
 

W. Głomski – będziemy to wszystko pilotowali.  
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B. Januszewski – w telewizji mówią, że te 1,5 mld zł ma być na drogi gminne, 

a Burmistrz mówi, że to nie dla nas. Ja bym ich zaprosił na sesję i niech się 
wytłumaczą, że w telewizji mówi się co innego, a rzeczywistość jest inna. 

Wiadomo jakie są drogi na wybudowania. Były zrobione, a teraz są 
rozjechane na nowo.  
 

W. Głomski – Starosta, o ile się nie mylę otrzymał 20 mln zł na naprawę dróg 
po nawałnicy. Ma być u nas robiona ul. Dworcowa łącznie z chodnikiem, 
przepust w Małej Cerkwicy, w Trzcianach też jest droga zdewastowana. 

Witkowo ma również trochę dostać. Odcinkami ta nawierzchnia będzie 
poprawiana. Drogi nie są przystosowane do takiego natężenia ruchu. Trzeba 

też zwrócić uwagę, że są to drogi 40-letnie i wymagają już odtworzenia, 
naprawienia i dostosowania do aktualnych wymogów.      
 

K. Warylak – te drogi mają ponad 50 lat.  
 

W. Głomski – jak cokolwiek ulegnie zmianie to będziemy Państwa 
informować. Czekamy też na rozstrzygnięcie odnośnie budowy świetlicy 
wiejskiej w Zamartem. Ta świetlica potrzebna jest mieszkańcom oraz szkole.   

 
St. Drogoś – wrócę do sprawy dróg. Równiarka chodzi, ale ja nie wiem jak 
ona chodzi. Do mnie z jednej strony dojechała, z drugiej dojechała i jest 

około 200 metrów, które nie zostały zrobione. Jak już równiarka jest na 
danym terenie to powinno być to zrobione, a nie, że zostawia się 200 metrów. 

W inne lata inaczej było to wykonywane.  
 
W. Głomski – widocznie zaszło jakieś nieporozumienie.     

 
St. Drogoś – odnośnie wypowiedzi radnego Januszewskiego to oni tylko 

obiecują, a żadnego konkretnego terminu nie ma.  
 
W. Głomski – pieniądze powinny być dla mniejszych gmin również, a nie 

tylko dla dużych miast. Biedniejsze powiaty i gminy powinny mieć szansę 
sięgnięcia po te środki.  
 

B. Januszewski – zgłaszam taki wniosek do przemyślenia, aby któregoś posła 
z partii rządzącej zaprosić na sesję.  

 
K. Kiedrowicz – czy ktoś u nas w Obkasie jest na pracach społecznie – 
użytecznych?  

 
W. Głomski – w Obkasie nie ma żadnej osoby. Można kogoś poszukać            
i skierować do nas.  

 
A. Atamański – dziękuję za szybką realizację interpelacji, którą złożyłem na 

poprzedniej sesji, a dotyczącej latarni. Zostały wymienione. 
 
W. Głomski – troszkę mnie to nerwów kosztowało.    
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Następnie radny Bogdan Januszewski poruszył również sprawę materiału, 

gruzu znajdującego się przy placu manewrowym w Kamieniu Krajeńskim. 
Burmistrz Wojciech Głomski poinformował, iż ten plac w przyszłości musi 

pozostać na potrzeby organizacyjne gminy.  
 
Ad. 4. Zakończenie obrad.  

 
K. Warylak – w związku z wyczerpaniem porządku sesji, zamykam obrady                   
XXXVII Sesji Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim.  

 Dziękuję wszystkim za przybycie. 
 

Na tym obrady XXXVII Sesji zakończono. 

 

                                                                                           

       Protokołowała                                  P r z e w o d n i c z ą c y  

/-/ Izabela Turzynska                                          Rady Miejskiej    

                                                                    /-/ Kazimierz Warylak          


